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 الرّؤية 

الدّوحة إلى تمكين طلّّبها من تحقيق مستويات عالية من النّموّ الأكاديميّ والرّفاه  –تسعى أكاديميّة قطر  

نفتحين على العالم ثقافتهم المحلّيّة ومالشّخصيّ ليصبحوا مواطنين مسؤولين متجذّرين في    

Vision 

Empowering students to achieve high levels of academic growth and personal wellbeing and 

to be responsible citizens who are locally rooted and globally connected. 

September 19th-October 7th 

        Primary MAP test (English and Arabic) 
 

 

 

https://files.classdojo.com/dojofiles/395b73c5abda9ad600115465/2021-09-16/802daff9ba46b2389a51b1fbfda4b5d6c309c5cf_67936a52191f/2a83f7b467f2.pdf
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العام  المدير رسالة    

 

 أولياء الأمور الكرام،

 عديد من المبادرات . اللقد كان أسبوعًا حافلًً ب

الأفغان. لقد كان من الرائع أن نرى شكراً جزيلًً للعائلًت التي أرسلت تبرّعات للًجئين 

طلًبنا يجلبون هذه التبرعات إلى المدرسة ، حتى نتمكن من نقلها إلى اللًجئين. نحن  

مستمرون في جمع التبرعات ، لذا يمكنكم إرسال بعض المستلزمات  أوالملًبس  

ذا  الموجودة لديكم في المنزل والتي لم تعودوا بحاجة إليها . شكرا جزيلً لدعمكم له

 .المشروع

"  146قدّم طلًب الصف الخامس مساهمتهم في مساعدة الأطفال اللًجئين الأفغان هذا الأسبوع ، من خلًل التّبرع بـ 

 حقيبة مدرسيّة". لقد كان عملًً كريمًا للغاية ومبادرة رائعة .

 The" بتدائية الجديدةهي القصة الرئيسية في صحيفة المدرسة الا Starter Pack لقد كانت المعلومات حول مشروع

Inquirer"   والتي تضم "أصوات الطلًب و قصص المدرسة". أعتقد أن هذه مبادرة رائعة ويسعدني أن يحصل طلًبنا على ،

 !هذه الفرصة لمشاركة آرائهم  والتعبير عن أنفسهم ونشر المعلومات حول أحداث  وفعاليات المدرسة والتعبير أحسنتم 

مبادرة جديدة أخرى هذا الأسبوع ، وهي ترشيح عدد من طلًب المدرسة ليكونوا سفراء المدرسة في كانت هناك أيضًا  

في عرض الإنجازات والمبادرات . حيث حضر ستة طلًب من المدرسة الابتدائية ورشة في المقر الرئيسي لمؤسسة قطر 

لمحتوى ، واستخدام وسائل التواصل الاجتماعي  يوم الأربعاء للقاء فريق الاتصالات وللتعرف على طرق التواصل  وكتابة ا

وما إلى ذلك. ويشارك خمسة طلًب من المدرسة الثانوية أيضًا في هذا البرنامج التجريبي وسيقومون بزيارة  قسم 

الأسبوع المقبل ، لحضور نفس الدورة. خلًل الأشهر الثلًثة المقبلة، سيعرض الفريقان بعد ذلك    الاتصال في مؤسسة قطر

 .وى عن موضوعين من اختيارهم. هذه فكرة رائعة أخرى ويسعدني أن طلًبنا قد حصلوا على هذه الفرصةمحت

تم   .Youth4Climate سيسافر أربعة طلًب من المدرسة الثانوية إلى ميلًنو في إيطاليا يوم الأحد للمشاركة في مؤتمر

، بسبب مشاركتهم النشطة في الاستدامة   THIMUN من طلًب الصف العاشر والذين يشاركون كمندوبين عن 4اختيار 

 .والعمل المناخي. نتمنى لهم التوفيق في هذه الرحلة المثيرة

. ستشاهدون  1996الدوحة هذا العام بالذكرى السنوية الخامسة والعشرين لتأسيسها في عام  -تحتفل أكاديمية قطر 

قوم بتجميع مجموعة من الصور للمدرسة تغطي هذه لافتات خارج المدرسة تحتفل بهذه الذكرى. كجزء من أنشطتنا،  ن

خاصة من السنوات   -السنوات الخمس والعشرين. إذا كان لدى أي منكم أي صور للمدرسة أو للطلًب والموظفين 

الدوحة بجزء كبير من هذه السنوات   -يسعدنا مشاركتها معنا. لقد ارتبط العديد من أولياء الأمور بأكاديمية قطر   - الأولى

الدوحة ، لذلك أعتقد أنه من المحتمل وجود صور  -، ولدينا عدد من أولياء الأمور من خريجي أكاديمية قطر  25ـ ال

فوتوغرافية لدى العديد منكم. إذا كان لديكم أي صور قديمة تودّون مشاركتها معنا،  فيرجى التّواصل مع السيدة ثريا أبو  

 .شكرا جزيلً لكم على مساعدتكم tabulkhair@qf.org.qa الخير عبر البريد الإليكتروني 

 !اتمنى لك نهاية اسبوع رائعة 

 أطيب الأماني، 

 ستيفن ميك 

mailto:tabulkhair@qf.org.qa


 

 

 
 
 
 

 

Director’s Message 
 

Dear Parents, 

 

It has been a busy week with a number of initiatives being developed. 

Thank you very much to those families who have made a donation  

of clothes etc. for the Afghan refugees. It has been wonderful to see  

our students bringing in these donations to the school, so that we 

 can pass them on to the refugees. We are continuing to collect 

donations, so please do have a look to see if you do have some items at home, which you are no 

longer using, or if you have clothes that the children have outgrown. Thank you very much for your 

support for this project. 

The Grade 5 students made their contribution to helping Afghan refugee children this week, by 

donating their “School Starter Packs” to 146 children. The Grade 5 students put the school supplies 

for the starter pack in a backpack and these were then donated to the Afghan children. It was a very 

generous act by our Grade 5 students.  

Information about the Starter Pack Project was the lead story in the new Primary School newspaper 

“The Inquirer”, which features “Student Voices, School Stories”. I think that this is a great initiative 

and I am delighted that our students are having this opportunity to share their views, spread 

information about school events and to express student voice. Well done! 

There has also been another new initiative this week, with regards to student expression. QF Comms 

are running a pilot Communication Masterclass with students from QAD. Six students from the 

Primary School went to QF HQ on Wednesday, to meet with the Communications Team, to learn about 

communication, developing themes, using social media etc. Five students from the Senior School are 

also participating in the pilot scheme and will visit QF Comms next week, for a similar first 

Masterclass. Over the next three months the two teams will communicate with our community about 

two themes of their choice. This is another wonderful idea and I am delighted that our students have 

been given this opportunity. 

Four students from the Senior School are travelling to Milan in Italy on Sunday to participate in the 

Youth4Climate conference. The four Grade 10 students, who are participating as THIMUN delegates,  

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

were chosen because of their active involvement in sustainability and climate action. We wish them 

well on this exciting journey. 

This year, QAD is celebrating its 25th Anniversary since its foundation in 1996. You will have seen the 

banners outside the school celebrating this anniversary. As part of our activities, we are putting 

together a collection of photographs of the school covering these 25 years. If any of you have any 

photographs of the school or of the students and staff – especially from the earliest years - we 

would be delighted to receive them. Many of our parents have been connected with QAD for a large 

part of these 25 years and other parents are themselves alumni of QAD, so I think that potentially 

there are photographs in many of our homes. If you do have anything at all, please contact Thuraya 

Abulkhair, tabulkhair@qf.org.qa so that the images can be downloaded. Thank you very much for 

your help. 

Have a lovely weekend! 

Best wishes, 

Stephen Meek 
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الابتدائية المدرسة مدير  رسالة

 
 أولياء الأمور الكرام،

 

 .أرجو أن تصلكم رسالتي وأنتم بصحة جيدة

 لقد كان حضور  الطلًب ممتاز هذا الأسبوع حيث شاركوا في اختبارات

 MAP  بهم. ستستمر الاختبارات وستنتهي في غضون أسبوعين آخرين. الخاصة 

 أكتوبر في اجتماع أولياء الأمور والمعلمين  24ستتم مشاركة النتائج معكم في  

حيث سنشارككم الأهداف  المتوقعة من الطلًب. مواعيد تقييم اللغة العربية هي نهاية أكتوبر وبداية نوفمبر. سيتم  

 .قرير تقدم كل طالب ، والذي سيصدر في نهاية شهر نوفمبرتسجيل كل هذه النتائج في ت

أحتاج إلى دعمكم في قضية ما. نظرًا لأن الطلًب والموظفين يقومون بالعمل معًا على وضع روتين الصف الدراسي ، 

ى الصف  خلًل فترة تستغرق ستة أسابيع ، فقد  تم تسليط الضوء على احتياجات الطلًب المختلفة  من مرحلة الروضة  وحت

، فقد طلبت منهم التواصل مع  أولياء أمور   الخامس. إذا كان هناك مجال لإضافة عدد الطلًب في أي من الأيام أ و ب 

بعض الطلًب بحيث يمكن لأطفالهم ملء هذه المساحة كأولوية. مع العلم أن اختيار الطلًب سيكون على أساس كل حالة  

قد  .علم أولويات الفصل الخاصة به. أنا أؤيد منطقهم واتخاذهم للقراروكل صف دراسي على حدة  ، حيث يعرف كل م

لمدة عامين و الطلًب الذين سافروا مع عائلًتهم في   المدرسيتشمل معاييرهم: الطلًب الذين لم يكونوا في الحرم 

علم عبر الإنترنت  وكذلك إجازة طويلة والطلًب الذين كانوا في إجازة طبية و الطلًب الذين لم يظهروا نموًا من خلًل الت

الطلًب الجدد في مدرستنا. ليس هناك  "قاعدة واحدة تناسب الجميع" أو مرتبطة بالأشقاء في الصفوف الأخرى. يتواصل  

المعلمون مع الطلًب في فصولهم الذين يحتاجون إليهم. من فضلكم ، هل يمكنني أن أطلب منكم احترام قرارات 

كنتم ترغبون في مشاركة أفكاركم ، فتواصلوا معي ومع المدير المساعد بدلًا من التواصل المعلمين وقبول أحكامهم. إذا 

 .من المعلم

هناك بعض الآباء الذين يواجهون مشكلة في شراء القياس المناسب للزي المدرسي. يسعدني أن أخبركم أننا سنفتح متجرًا 

مساءً. ستتاح لكم الفرصة لزيارة المدرسة  3 -ظهرًا  12كافتيريا الأسبوع المقبل في ال 29والأربعاء  28مؤقتًا يوم الثلًثاء 

 .والاطلًع على جميع قياسات الزي المدرسي

  ".نشكركم على كرمكم المستمر وإرسال تبرعات للًجئين الأفغان والمساهمة بتوفير "حقيبة االمدرسة

 حقيبة ظهر للأطفال الأفغان.  146لقد تم تسليم أكثر من 

 .كم شكرا جزيلً ل

 .استمتعوا بالطقس الجميل في نهاية هذا الأسبوع

 ماري 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 

 
 

Principal’s message 
 

Dear Parents, 

 

I do hope that my email finds you well. 

We have had excellent attendance this week as the children 

 are participating in their MAP tests. The tests will continue and  

will be completed in another 2 weeks. The results will be shared  

with you in the week beginning 24th October at the Parent Teacher  

Meeting where we will share the student goals with you too.  

Arabic assessment dates are end of October and beginning of November. All of these results will be captured 

in each students’ Progress Report, which will go out at the end of November. 

I need your support on an issue. As the students and staff embed classroom routines together, during 

this six week settling-in period, it has highlighted various student needs in KG-G5. If the teachers have a space 

in class on their A or B days, I have asked them to approach individual Parents whose children can fill that 

space as a priority. This is on a case by case and class by class basis, as each individual Teacher knows their 

own class priorities. I am supporting their rationale and their decision-making.  

Their criteria may include: students who have not been on campus for 2 years; students who have 

traveled with families on extended leave; students who have been on medical leave themselves; students who 

have not shown growth by learning online; students who are new to our school etc 

This is not a whole school ‘one rule fits all’ or linked to siblings in other classes. It is very much 

Teachers reaching out to students in their class who need them. Please can I ask you to respect the Teachers 

decision-making and accept their judgements. If you do wish to share your thoughts, then reach out to me and 

the Assistant Principal’s rather than approaching the Teacher. 

I understand that some Parents are having an issue with deciding on the Uniform sizes. I am pleased to 

tell you that we will open a pop- up shop on Tuesday 28th & Wednesday 29th next week in the Cafeteria 12 

midday-3pm. You will have the opportunity can visit the school and compare and view size samples. 

Thank you for your continued generosity with the Afghan Refugee donations and the G5 Backpack 

Appeal. Over 146 backpacks for boys are being delivered to them. A huge thank you. 

Enjoy the beautiful weather this weekend. 

 

Kindest 

 

Marie 

 

  

 



 

 

 

 

 

 

 

Spotlight on Preschool 
 

Process Art in Preschool:  
The Joy is in the Journey 

 
Freedom. Joy. Experimentation. Agency.  Wonder. Sensation. 

 
 
These are the words that come to mind when we talk about Process Art in Preschool. What 
is Process Art? Process Art is a learning engagement where the acts of making and creating 
is the focus, as opposed to coming up with a certain prescribed picture or object in mind. It 
is a way for us to practice numerous skills and engage in social and emotional learning. 
Process Art is an act of doing and creating and thus being given freedom and choice 
allowing your child to develop a myriad of skills: prediction, comparison, and focus. In a 
group setting, it allows space for negotiation skills, emotional sharing, and even relaxation. 
In order to nurture the budding artist (preschooler), giving them freedom and choice in 
their art processes is a wonderful way to foster growth mindset and self-confidence. The 
journey in making Art is a reward in itself and we teachers at QAD preschool, are delighted 
to facilitate and encourage that joy in our students. 
 
How can you help at home? 
•Allow your child freedom to create their own art, in their own way.  
Let them choose what to create and decide what it has become. 
•A piece of art can be created in an afternoon or can take a few days. 
 Allow your child the choice to return to a piece  
of art work if they decide haven’t finished. 
  
                  
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
•When your child asks us if they think their picture is good, the best way to answer is by 
making specific remarks about their work. For example, “I like the way you…,” or “I can tell 
you worked really hard on…,” “It was a very creative way to…”  
•Perhaps the best comment of all to a child could be, “I like it because YOU made it.” 
•Remember it is about the process and not the end product. Let them enjoy the making 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 

 

Primary MAP Testing  

 
This week, students in Grades 1-5  

started our MAP testing.  

 This is a great opportunity for  

students to see where they have  
 

grown in Reading, Language, and Math,  

as well as to identify the areas where 

 they can further develop this year.   

Additionally, starting next week, 

 Kindergarten will take MAP for the  

first time, allowing us to track student  

progress from the very beginning of 

 their journey here at QAD Primary. 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 

 

 

 الاحتفال بالتعلمّ 
 
 

 في صفّ التمهيديّ،  نتعرّف الإشارات والرموز 
الموجودة من حولنا،  تحدّثنا عنها في صفّ اللغة العر   

 بيّة، تعرّفنا أهمّيتها وبدأنا نعرف الآن دورها في مساعدتنا على 
تنظيم أنفسنا،    

كما قد صنعنا المباني ووضعنا إشارات مناسبة لما نخطّط له  ... 

والآن، أشرفت وحدة " الإشارات والرموز" على الانتهاء، احتفالًأ بذلك، وبهدف التواصل بين المدرسة 
والبيت، نتمنىّ عليكم مساعدة ابنكم/ ابنتكم لابتكار عمل فنيّ ) سيّارة، طريق، بيت، مجمّع تجاريّ...( أو  

يء آخر يرغبون بصنعه، وإضافة إشارة عليه/ بجانبه ) رقم البيت، إشارة شارع، إشارة موقف، أي ش
 .إشارة حزام الًمان...( وإحضاره إلى المدرسة الًسبوع المقبل ليتمّ إضافته إلى" المدينة" التي نصنعها

بهدف مشاركتكم ما تعلمّناهكما نودّ إعلامكم بأنّ هناك مفاجأة سارّة سنعلمكم بها بعد انتهاء عملنا،  ... 

  ...أمّأ الآن فنترككم تتحزرّون لتعرفوا ما يمكن أن تكون المفاجأة

 تشجيعكم لنا بغاية الًهمّية ويساعدنا في إنجاز مشروعنا، لذلك، نتمنىّ 
دعمكم لنا  . 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grade 3 students will be treated to a special concert on 

Tuesday, September 28th at Qatar Academy Primary AV 

Room. The rags to riches story of Babar The Elephant, will 

be told through narrator, Mr. Abdalla Mhoul and performed 

on piano by Dr. Debbie Armstrong. The popular children’s 

story was written by Jean de Brunhoff’s  in 1931 and is set 

to music by the French composer, Francis Poulenc. 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
  
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
  
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

September 26th- 30th -2021 


